
 1 

Protokół nr Protokół nr Protokół nr Protokół nr 11117777/20/20/20/2022224444    

zzzze wspólnegoe wspólnegoe wspólnegoe wspólnego posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych oraz oraz oraz oraz KomiKomiKomiKomisji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastrukturysji Budżetu i Infrastruktury    

Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana w dniu w dniu w dniu w dniu 22 stycznia 2024 22 stycznia 2024 22 stycznia 2024 22 stycznia 2024 r.r.r.r.    

Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto 22 stycznia22 stycznia22 stycznia22 stycznia    2022022022024444 r.  r.  r.  r. o godz. 14:o godz. 14:o godz. 14:o godz. 14:33330, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 16.25 16.25 16.25 16.25 tego samego tego samego tego samego tego samego 

dnia.dnia.dnia.dnia.    

W posiedzeniu wzięło udział 6 na 7 członków Komisji Spraw Społecznych. Obrady Komisji 
były prawomocne. Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Magdalena Herman 
3. Celina Mizia 
4. Tomasz Mrowiec 
5. Elżbieta Skorupa 
6. Ewa Wawrzyczny. 

Nieobecny był radny: Roman Goik. 
Lista obecności radnych KSS stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 8 na 8 członków Komisji Budżetu i Infrastruktury. Obrady 
Komisji były prawomocne. Obecni: 

1. Beata Wieszołek  
2. Marek Kotula 
3. Roman Bura 
4. Piotr Kuczera 
5. Marek Liśnikowski 
6. Ilona Mura 
7. Krzysztof Rduch  
8. Wioleta Szotek 

Lista obecności radnych KBiI stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie.  
W posiedzeniu wzięli udział Dyrektorzy gminnych ośrodków kultury i sportu, Wójt Mirosław 
Szymanek, Z-ca Wójta Błażej Tatarczyk, Skarbnik Gminy Małgorzata Gąsior, kierownicy i 
pracownicy Urzędu Gminy. Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Wspólne posiedzenie otworzył i poprowadził Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, 
Pan Rafał Bura. Po sprawdzeniu list obecności stwierdził, że obrady każdej z komisji są 
prawomocne. Następnie powitał radnych oraz gości. 
Prowadzący przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Oferta placówek kultury i sportu dla dzieci i młodzieży na ferie zimowe 2024 r. 
3. Informacja na temat planowanych imprez kulturalnych i sportowych w gminie 

Mszana w 2024 r. 
4. Realizacja Funduszu Sołeckiego w 2023 r. i harmonogram realizacji zadań przyjętych 

na 2024 r. 
5. Analiza wniosków mieszkańców dotyczących remontów dróg i rozbudowy oświetlenia 

ulicznego. 
6. Sprawy bieżące – opiniowanie projektów uchwał. 
7. Zakończenie posiedzenia. 
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Punkt 2. Oferta placówek na ferie zimowe 2024 r. 
Ofertę placówek kultury i sportu dla dzieci i młodzieży na ferie zimowe 2024 r. przedstawili 
dyrektorzy jednostek: 

− Pani Aleksandra Wita – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Mszanie. 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

− Pan Adam Antończyk – Dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu w Mszanie. 
Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

− W zastępstwie Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, ofertę Świetlicy 
Środowiskowej przedstawił pracownik Ośrodka, Pan Rafał Bura. 
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Następnie insp. ds. zarządzania kryzysowego Pani Kamila Rduch poinformowała o podjętych 
działaniach informacyjnych w sprawie bezpiecznych ferii. Zasady bezpiecznego wypoczynku 
zostały umieszczone na stronie internetowej gminy, były publikowane na facebooku, trafiły 
do szkół i jednostek gminnych. 
 
Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera zadał pytanie dyrektorom GOS i GOKiR, czy płatne wyjazdy są 
dofinansowywane przez ośrodki? 

• Dyrektorzy odpowiedzieli, że tak. Na organizację ferii i GOKiR i GOS pozyskały po 10.000 
zł dofinansowania z Fundacji JSW. 

• Wiceprzewodniczący RG Tomasz Mrowiec zapytał, o jakie kwoty występowały ośrodki? 

• Dyrektor Aleksandra Wita odpowiedziała – GOKiR złożył wniosek na 14.500 zł, ale 
otrzymane 10.000 zł i tak pozwalają na dużo. 

• Dyrektor A. Antończyk odpowiedział – GOS wnioskował o 20.000 zł.  
 
Na zakończenie głos zabrał Wójt Mirosław Szymanek, dziękując dyrektorom za 
przygotowanie ciekawej oferty, dostosowanej do potrzeb i zainteresowań mieszkańców. 

Punkt 3. Informacja na temat planowanych imprez kul turalnych i sportowych w 
2024 r. 
Informację na temat planowanych imprez kulturalnych i sportowych w gminie Mszana w 
2024 r. przedstawili: 

1. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Mszanie, Aleksandra Wita. 
Planowane są wyjazdy, koncerty i imprezy plenerowe, m.in.  

− styczeń: Dyskoteka dla dorosłych 

− luty: Akcja ferie  

− marzec:  02.03 – Dzień Kobiet w OK w Połomi; 24.03 – Festiwal Palmy w Parku 
w Mszanie 

− kwiecień: wyjazd do operetki (Moszna); wycieczka autokarowa do Wiednia 

− maj: 2.05 08 – koncert  muzyki klasycznej związany z obchodami święta 
państwowego (w zależności od otrzymania dotacji z Fundacji JSW) 

− 18.05 – II Gogołowski Fajer (współorganizacja z Radą Sołecką z Gogołowej); 
udział w Festiwalu Kultury w Wodzisławiu Śląskim 

− czerwiec: Piknik z okazji Dnia Dziecka w Parku w Mszanie; Śląski Maraton 
Rowerowy; Koncert na zakończenie sezonu 2023/2024 uczestników 
warsztatów; 29.06 – Przegląd „Złoty Dzwon” połączony z Powitaniem Wakacji 
– impreza plenerowa w Połomi 

− lipiec – sierpień: Dzień Sąsiada w Gogołowej, Akcja lato; 15.08 – II z cyklu 
koncertów muzyki klasycznej związany z obchodami święta państwowego (w 
zależności od otrzymania dotacji z Fundacji JSW) 
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− wrzesień: 1.09 – Dożynki Gminne w Mszanie; Dzień Otwarty w Ośrodkach 
Kultury 

− październik: wyjazd do teatru 

− listopad: 11.11 - III z cyklu koncertów muzyki klasycznej związany z obchodami 
święta państwowego (w zależności od otrzymania dotacji z Fundacji JSW); 
Cecyliada 

Ponadto przez cały rok  prowadzone będą zajęcia stałe: nauka gry na instrumentach 
klawiszowych (Mszana, Połomia i Gogołowa), nauka gry na gitarze, zajęcia robotyki 
(Mszana, Połomia), zajęcia taneczne prowadzone przez Explozję Tańca (Mszana, 
Połomia), zajęcia Klubu Seniora (Mszana, Połomia). Przy GOKiR działają również grupy 
artystyczne: Teatr Kredens, Wokalny Zespół Dziecięcy Kamerton, Młodzieżowy Zespół 
Instrumentalny Garden Folk, zespoły Mszanianka, Połomianka i Adagio. 
 
2. Dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu w Mszanie, Adam Antończyk: 
Imprezy planowane w 2024 roku: 

− 16.03.2024 - Otyliada 

− 23.03.2024 - Bieg po święcelnik 

− lato - Bieg w stronę lata dla dzieci 

− maj/czerwiec - Wyścig kolarski współorganizowany z LKK GOS Mszana 

− wakacje – Akcja Lato 2024 

− lato - Turniej piłki nożnej dla dzieci w Mszanie 

− grudzień - Mikołaj na mokro 
Do informacji nie było pytań.  

Punkt 4. Realizacja Funduszu Sołeckiego 
Informację z realizacji Funduszu Sołeckiego w 2023 r. przedstawił Pan Marek Małek, insp. ds. 
inwestycji. 
Zadania zrealizowane w ramach Funduszu Sołeckiego w 2023 roku wraz z kwotami 

1. Sołectwo Mszana: Plan - 57 235,00 zł, wykonanie - 57 234,13 zł, reszta - 0,87 zł 

− Zakup mundurów dla OSP Mszana - 6.000 zł  

− Zakup lamp oświetleniowych na górne boisko przy ul. Sportowej - 2.999,99 zł (reszta 
- 0,01 zł) 

− Projekt + budowa oświetlenia ulicznego odnogi ul. Wodzisławskiej - 42.334,14 zł 

− Działalność kulturowa sołectwa - 3.000,00 zł 

− Zakup aparatu ochrony dróg oddechowych dla OSP Mszana - 2.900,86 zł (0,86 zł) 
2. Sołectwo Połomia: Plan - 57 235,00 zł, wykonanie - 57 235,00 zł, reszta - 0,00 zł 

− Wykonanie nawierzchni asfaltowej na drodze – odnoga ulicy Wolności – dalszy etap 
- 55.000,00 zł 

− Zakup sprzętu i wyposażenia na Krytą Pływalnię w Połomi -  2.235,00 zł  
3. Sołectwo Gogołowa: Plan - 57 235,00 zł, wykonanie - 57 234,86 zł, reszta - 0,14 zł 

− Zakup czytnik do drzwi dla dzieci w SP w Gogołowa - 2.000,00 zł  

− Zakup i montaż rolet - 8.000,00 zł 

− Wykonanie dokumentacji projektowej oświetlenia - odnoga ul. Słonecznej i łącznika 
ul. Wiejskiej i Słonecznej - 11.439,00 zł 

− Zakup i montaż tablic ogłoszeniowych - 6.000,00 zł 

− Zakup ozdób świątecznych - 4.999,86 zł (0,14 zł) 

− Zakup lektur i materiałów pomocniczych do Biblioteki - 5.000,00 zł 

− Organizacja dożynek gminnych w Gogolowej - 7.000,00 zł 

− Działalność kulturowa sołectwa - 6.796,00 zł 

− Rozbudowa monitoringu – boisko Gogołowa - 6.000,00 zł  
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Następnie Pan M. Małek przedstawił zadania do realizacji w roku bieżącym: 
1. Sołectwo Mszana: plan - 63.857,00 zł 

− Zakup i montaż urządzeń do street workout - 38.357,00 zł 

− Projektowanie oświetlenia ul. Ładnej - 7.000,00 zł 

− Zakup mebli do kącika dziecięcego dla GBP w Mszanie - 3.000,00 zł 

− Zakup kosiarki spalinowej dla Szkoły Podstawowej w Mszanie - 2.500,00 zł 

− Dofinansowanie dożynek gminnych - 10.000,00 zł 

− Działalność kulturowa sołectwa - 3.000,00 zł 
2. Sołectwo Połomia: plan - 63.857,00 zł 

− Budowa oświetlenia części boiska sportowego w Połomi - 40.000,00 zł 

− Zakup sprzętu i wyposażenia ochrony indywidualnej dla OSP W Połomi - 23.857,00 zł 
3. Sołectwo Gogołowa: plan - 63.857,00 zł 

− Wykonanie oświetlenia ulicznego odnogi ul. Słonecznej oraz łącznika ul. Słonecznej i 
ul. Wiejskiej - 50.000,00 zł 

− Remont altanki sołeckiej - 4.000,00 zł 

− Zakup ławek przy OSP w Gogołowej - 6.000,00 zł 

− Działalność kulturowa sołectwa - 3.857,00 zł 
 

Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera – jak ma wyglądać zadanie „oświetlenie części boiska sportowego w 
Połomi”? 

• Pan M. Małek odpowiedział – zadanie zostało wskazane przez Zebranie Wiejskie w 
Połomi. Tak podzielono środki z funduszu. Natomiast projekt będzie wykonany na całość i 
w przyszłości można będzie dołożyć oświetlenia.  

• Wiceprzewodniczący RG Pan Tomasz Mrowiec zasugerował, że można postawić 6 
słupów, ale z lampami o mniejszej mocy. 

• Pan M. Małek odpowiedział, że jeszcze nie powstał projekt, szukane będzie najlepsze 
rozwiązanie. 

• Głos zabrał Pan Wójt wskazując, że oświetlenie boiska ma na celu umożliwienie 
przeprowadzania treningów i korzystania z boiska w godzinach wieczornych, ale na 
pewno nie będzie to takie profesjonalne oświetlenie, jak na stadionach piłkarskich.  

Więcej pytań nie było.  

Pkt. 5. Analiza wniosków mieszka ńców dotycz ących remontów dróg  
i rozbudowy o świetlenia ulicznego 
Informację nt. wniosków zgłaszanych przez Rady Sołeckie i sołtysów oraz mieszkańców na 
Zebraniach Wiejskich w latach 2018-2023, a także wniosków składanych przez mieszkańców 
na piśmie, telefonicznie lub w trakcie wizyt w urzędzie przedstawiła Pani Dorota Rajszys, 
kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Funduszy Zewnętrznych.  
Wykaz stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

Pytania zadawali: 

• Radna Wioleta Szotek - czy Powiat planuje remont ul. Wiejskiej od posesji nr 16 w 
kierunku szkoły? Droga jest tam mocno zniszczona. 

• Wójt odpowiedział, że Powiatowy Zarząd Dróg bierze pod uwagę remont tego odcinka ze 
szkód górniczych. 

• Na pytanie Radnej Magdaleny Herman, czy Powiat planuje jakieś remonty na ul. 
Centralnej Pan Wójt odpowiedział, że póki co tylko w ograniczonym zakresie. Większych 
prac PZD nie wykona, jeśli Gmina nie zapewni 50% współfinansowania. A obecnie 
współfinansowane z budżetu będą inne prace na drogach powiatowych. 
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• Na pytanie Pani Radnej Herman o możliwość budowę chodnika przy drodze 
wojewódzkiej – ul. Wolności w kierunku Świerklan, odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta Pan 
Błażej Tatarczyk – rozmowy w tej sprawie były już dość mocno posunięte. Kopalnia, w 
ramach usuwania szkód górniczych w tym rejonie, chciała partycypować w  budowie 
chodnika, jednak Zarząd Dróg Wojewódzkich domaga się także przebudowy części drogi, 
na co JSW nie chce wyrazić zgody.  Trwają spotkania i rozmowy na ten temat. 

• Na pytanie mieszkańca, Pana Jarosława Wala, jaki jest problem z remontem odnogi ul. 
Wodzisławskiej, Z-ca Wójta odpowiedział: na razie nie ma możliwości wyremontowania 
drogi przez gminę, ponieważ właściciel pierwszej działki, która jest styczną z drogą 
nadrzędną – ul. Wodzisławską, nie wyraża zgody na przejęcie przez gminę samej działki 
drogowej. Żąda wykupu całej działki, jednak dla gminy jest to nieuzasadniony wydatek. 
Nie można wyremontować drogi poza tym odcinkiem, ponieważ Starosta Powiatu nie 
wyda pozwolenia na remont drogi, która nie ma zjazdu na drogę publiczną. Gmina 
poprawi stan nawierzchni tej odnogi zdrapką asfaltową. 

• Pan J. Wala zadał pytanie, czy jest uregulowany stan prawny odnogi ul. Skrzyszowskiej? 

• Pan Z-ca odpowiedział, że przedmiotowy odcinek jest w zarządzie, odcinek ten nie jest 
drogą gminną, ale gmina go odśnieża, aby zapewnić ustawowy obowiązek 
bezpieczeństwa mieszkańców.  

• Radna Ilona Mura zwróciła uwagę, że remontu wymaga droga do kościoła tuż za 
ogrodzeniem probostwa. Z-ca odpowiedział, że na razie, z powodu wielości innych zadań, 
nie jest brana pod uwagę. Dojazd jest od strony GOKiR. 

• Na pytanie Pana J. Wala o stan prawny odnogi ul. Wodzisławskiej w kierunku kurnika, Z-
ca Wójta odpowiedział, że w sprawie kilku działek trwa tam postępowanie spadkowe. 

• Na pytanie Radnego Piotra Kuczera, jakie Gmina ma informacje na temat działalności 
dewelopera koło Lewiatana w Połomi, odpowiedzi udzieliła Pani Dorota Rajszys, 
Kierownik Referatu GKiFZ – inwestor złożył wniosek do urzędu o uzgodnienie zjazdu do 
drogi publicznej. 

• Pan J. Wala zapytał, czy deweloper, który stawia tam budynki, bierze udział w kosztach 
remontu zniszczonych dróg, czy ta droga jest przygotowana na taki transport? 

• Pan Z-ca odpowiedział, że jeśli droga ma charakter publiczny, nie można nikomu 
ograniczyć przejazdu.  

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery, co z wnioskiem mieszkańców o przejęcie odnogi ul. 
Centralnej (od starej stodoły do góry), Z-ca Wójta odpowiedział, że jest tam 
nieuregulowany stan prawny, urząd rozpatruje ten wniosek. 

Więcej pytań nie było. 
 
Następnie informację o planach rozbudowy oświetlenia ulicznego przedstawił Pan Marek 
Małek, insp. ds. inwestycji. Od kilku lat dobudowywane jest oświetlenie na wniosek 
mieszkańców, zwłaszcza na bocznych drogach. W najbliższym czasie planowana jest: 

− budowa oświetlenia ul. Ładnej w Mszanie (nr 4 - 10) – realizacja dokumentacji 
projektowej w 2024 ze środków Funduszu Sołeckiego  

− budowa oświetlenia ul. Słonecznej i łącznika Słonecznej z Wiejską w Gogołowej – 
w roku 2023 ze środków Funduszu Sołeckiego wykonano dokumentację 
projektową na oba odcinki, w 2024 nastąpi realizacja zadania 

− kilka lat temu został złożony wniosek o budowę oświetlenia ul. Ks. Styry w rejonie 
nr 15 a - na razie realizacja niezasadna, stoją tam tylko 2 domy, a budowa 
oświetlenia będzie kosztowna. 

Nie było pytań i uwag. 

Punkt 6. Sprawy bie żące 
W tym punkcie Komisje opiniowały projekty uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy. 
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- projekt uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

OSP i kandydatów na strażaków ratowników OSP 

Projekt Radni otrzymali w materiałach. Omówili go Pan Władysław Bielasiński, Pełnomocnik 
ds. Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa Informacji oraz insp. ds. ppoż. Pani Kamila 
Rduch. Pan Bielasiński poinformował ponadto, że w 2024 roku w budżecie gminy na wypłatę 
ekwiwalentu zabezpieczono 20.000 zł. 
Wójt M. Szymanek dodał, że w sprawie zasad ekwiwalentu odbyło się spotkanie Zarządu 
Gminnego Związku OSP. Jego członkowie również pozytywnie odnieśli się do 
proponowanych w projekcie zapisów.  
Do projektu uchwały nie było pytań.  
Prowadzący obrady poddał go do zaopiniowania. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
- projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok 
Projekt Radni otrzymali w materiałach. Omówiła go Skarbnik, Małgorzata Gąsior. 
Wprowadza się tylko 1 zmianę - w związku z obowiązkiem wypłaty dodatków gazowych ze 
środków z Funduszu przeciwdziałania Covid-19 zwiększa się plan dochodów budżetu gminy 
na 2024 r. o kwotę 15.300 zł oraz zwiększa się plan wydatków budżetu gminy na 2024 r. o 
kwotę 15.300 zł.  
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady poddał projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
- projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu osłonowego „Wzmacniany Senior” na rok 

2024 

Projekt Radni otrzymali w materiałach. Omówił go pracownik Ośrodka Pomocy Społecznej, 
Pan Rafał Bura. Program skierowany jest do osób w wieku 60+, mających problemy z 
samodzielnym funkcjonowaniem ze względu na stan zdrowia, prowadzących samodzielne 
gospodarstwo domowe lub mieszkających z osobami bliskimi, które nie mogą zapewnić im 
wystarczającego wsparcia. Usługi wsparcia obejmować będą poprawę bezpieczeństwa oraz 
możliwości samodzielnego funkcjonowania w miejscu zamieszkania dla osób starszych 
poprzez zwiększenie dostępu do tzw. „opieki na odległość”. Program będzie realizowany i 
koordynowany przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Mszanie. Będzie to kolejna edycja 
programu. W 2022 roku skorzystało z niego 15 mieszkańców, w 2023 – 14.  
Nie było uwag.  
Prowadzący obrady poddał projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
d/ projekt uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 

Projekt Radni otrzymali w materiałach. Petycja o utworzenie Młodzieżowej Rady 
Gminy była przedmiotem analizy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 10 stycznia br. 
Radni zapoznali się z wnioskiem tej Komisji o pozostawienie petycji bez rozpatrzenia, jako 
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złożonej w sprawie, która była przedmiotem petycji już rozpatrzonej przez Radę 
Gminy. 
Na podstawie stanowiska Komisji został przygotowany projekt uchwały.  
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady poddał projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

• Mieszkaniec Pan J. Wala zadał pytanie o skład kruszyw na ul. Wodzisławskiej, przy 
wjeździe na ul. Zieloną. Ponoć mieszkańcy skarżą się na prowadzoną tam działalność. 

• Odpowiedzi udzielił Pan Damian Parma, insp. ds. planowania przestrzennego w UG 
Mszana: mieszkańcy sąsiadujący ze składem złożyli pismo, skarżąc się na hałas i zapylenie 
i wskazując, że taka działalność jest niezgodna z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego. Gmina prowadzi postępowanie w tej sprawie. Gmina wydała decyzję, 
która została przez mieszkańców zaskarżona do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego. SKO przekazało sprawę do ponownego rozpatrzenia, wskazując, że 
gmina ma uzupełnić materiał dowodowy, ponieważ nie zostało wskazane, że nastąpiła 
zmiana zagospodarowania terenu.  

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery, jak od 1 stycznia tego roku funkcjonuje nowy PSZOK 
na ul. Górniczej, Pani Kierownik D. Rajszys odpowiedziała, że dobrze funkcjonuje. Teren 
jest ogrodzony, jest waga, monitoring, mieszkańcy są na bieżąco obsługiwani, przy 
odbiorze odpadów należy okazać Kartę PSZOK. Pracownik urzędu gminy ma podgląd do 
systemu monitoringu, nagrania są przechowywane na dyskach przez 2 tygodnie.  

• Rady Piotr Kuczera zauważył, że na PSZOK nikt nie żąda okazania dowodu osobistego, a 
jak zostało napisane na stronie internetowej Gminy Mszana we wrześniu 2022 roku, 
podstawą przyjęcia odpadów na PSZOK jest Karta PSZOK wraz z dowodem osobistym. 
Tymczasem pracownicy PSZOK nie chcą okazania dowodu osobistego, jak również 
żadnych upoważnień, jeśli właściciel nie przyjeżdża osobiście.  Jest to błąd, bo Karta 
PSZOK może być użyczona każdemu, bez okazania dowodu nie da się tego uchwycić, 
każdy może przywieźć odpady na nasz PSZOK. A mieszkańcy płacą coraz więcej za odbiór 
odpadów. 

• Wójt Mirosław Szymanek odpowiedział, że Karty były wydawane tylko mieszkańcom, nie 
podejrzewa, że ludzie przekazują je komuś innemu. Nie jesteśmy gminą policyjną i nie 
podejrzewamy mieszkańców o oszustwa.  Karty PSZOK są skutecznym sposobem 
uszczelnienia systemu. 

• Pan Radny P. Kuczera zwrócił uwagę, że 90% mieszkańców może być uczciwych, ale 10% 
nieuczciwych, a za nich wszyscy muszą więcej płacić. Radny przejrzał dokumenty z 
przekazywania odpadów na PSZOK, o które wystąpił do urzędu i są tam zatrważające 
ilości oddawanej makulatury, nawet po 300 kg.  

• Z-ca Wójta odpowiedział, że sytuacja jest znana w urzędzie, ilość oddawanych odpadów 
jest na bieżąco monitorowana przez pracownika w referacie. W przypadku, o którym 
mówi radny, osoby te zostały sprawdzone pod kątem prowadzenia działalności 
gospodarczej, a gdy okazało się, że ją prowadzą, musiały przedstawić umowę na odbiór 
odpadów z prowadzonej działalności. Taką umowę okazały. Oświadczyły również, że 
mają duże ilości opakowań z częstych zakupów internetowych. Z-ca Wójta dodał, że 
wzrost ilości oddawanych frakcji, takich jak papier i makulatura to też m.in. efekt 
wymieniania przez mieszkańców ogrzewania na kotły gazowe. 
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• Kierownik D. Rajszys dodała, że w przypadku odpadów segregowanych gmina nie może 
wprowadzić limitów odbioru, więc mieszkaniec ma prawo oddać każdą ilość makulatury. 

Wynikła dalsza dyskusja, Radny P. Kuczera zażądał, aby na stronie internetowej gminy 
ponowić informację, że odbiór odpadów na PSZOK odbywa się tylko po okazaniu zarówno 
karty PSZOK, jak i dowodu osobistego. 
 
Dalej pytania zadawali: 

• Mieszkaniec J. Wala – ile wyniosło dofinansowanie do inwestycji zagospodarowania 
terenu w centrum Mszany wokół Urzędu Gminy i dlaczego jest ono tylko 50-procentowe, 
gdy tymczasem inne zadania, na które gmina pozyskała środki, mają dofinansowanie po 
ok. 90%? 

• Z-ca Wójta odpowiedział: dofinansowanie tego zadania z Polskiego Ładu wyniosło 
2.500.000 zł, a wartość inwestycji to 5.300.000 zł. Wyjaśnił, że na to zadanie akurat 
maksymalnie tyle gmina mogła dostać. Na różne zadania są różne możliwości 
dofinansowania. Trzeba się cieszyć z każdych pozyskanych środków, warto je pozyskiwać 
nawet, jeśli trzeba więcej dołożyć. Bez dofinansowań gmina nie mogłaby wykonać wielu 
zadań. 

• Pan Radny Kuczera zwrócił uwagę, że warto by zrobić oznakowania wskazujące na dojazd 
do nowego PSZOK, bo mieszkańcy, którzy nie znają tej okolicy, błądzą. 

• Pan Z-ca Wójta odpowiedział, że wykonanie oznakowania zostało już zlecone. 

• Radny P. Kuczera zwrócił uwagę, że warto prześwietlić gałęzie i usunąć niektóre konary 
ze starej lipy na cmentarzu w Połomi. 

• Z-ca Wójta odpowiedział, że zostanie przeprowadzony przegląd. 

• Na pytanie Pana J. Wala, dlaczego nowa stawka za odpady komunalne będzie 
obowiązywać dopiero od lutego, a nie od początku roku, odpowiedzi udzieliła Kierownik 
Dorota Rajszys – nadzór RIO uchylił zapis uchwały o wejściu w życie od dnia 1 stycznia, 
ponieważ jako prawo miejscowe uprawomocnia się po 14 dniach od publikacji w 
Dzienniku Urzędowym. W latach wcześniejszych takiego zapisu nie uchylił, a obecnie tak. 
Uchwała uprawomocniła się 5 stycznia, dlatego nowe stawki zaczną obowiązywać od 
kolejnego miesiąca, czyli lutego.  

• Na pytanie Pana J. Wala, jak wygląda sytuacja na poddaszu basenu w Połomi, gdzie 
skraplała się woda, odpowiedzi udzielił Pan Marek Małek, insp. ds. inwestycji – po 
zastosowaniu wentylacji jest dużo lepiej, ale jeszcze nie idealnie. Rozważane są pomysły, 
jak to rozwiązać, być może dodatkowe otworzy wentylacyjne. 

• Na uwagę Radnego Piotra Kuczery, czy nie osłabi to systemu rekuperacji i odzysku ciepła, 
Pan M. Małek odpowiedział, że nie, ponieważ te działania nie dotyczą pomieszczenia z 
nieckami basenowymi, a tylko samego poddasza. Pan Małek odpowiedział też na 
zapytanie Pana J. Wala, jak bilansuje się system rekuperacji – zdaniem GOS są obniżki 
rachunków za energię elektryczną, więc system działa dobrze. 

• Pan Radny Kuczera wyraził zdanie, że sytuacja na poddaszu jest nadal zła, elementy 
konstrukcji są mokre, miejscami skrapla się woda. 

• Radny P. Kuczera zwrócił uwagę, że na terenie obiektu w Gogołowej budowanego w 
ramach rewitalizacji nie ma gospodarza, od miesiąca leży przewrócony płot, każdy może 
tam wejść. 

• Insp. M. Małek odpowiedział, że płot był kilkakrotnie stawiany, ale przewraca się przy 
każdym większym wietrze. Natomiast obiekt jest zabezpieczony. Został już także 
ogłoszony przetarg na dokończenie inwestycji. Wpływa sporo zapytań, więc jest 
zainteresowanie firm. Z powodu zapytań termin rozstrzygnięcia przetargu będzie 
wydłużony.  

• Na pytanie Mieszkańca J. Wala o zadłużenie gminy na koniec 2023 roku, Skarbnik 
Małgorzata Gąsior podała – zadłużenie wynosi ok. 6.080.027,63 zł, w tym: obligacje – 
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3.000.000 zł, pożyczki z WFOŚiGW – 1.580.027,63 zł, kredyt długoterminowy 1.500.000 
zł. 

Więcej pytań i głosów nie było. 

Punkt 7. Zako ńczenie posiedzenia 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rafał Bura zamknął wspólne posiedzenie 
Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Rafał Bura 
 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Beata Wieszołek 
 
 
Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch  


